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MISSION STATEMENT

The English School of Uzbekistan aims to deliver high quality 
education that promotes cultural and personal values.
 

ESU creates a learning environment where the strengths of every 
child are identified, nurtured and celebrated.
 

ESU students are life-long learners, who are internationally-minded, 
principled and balanced thinkers, curious about the world around 

them, prepared to be Uzbekistan's future change-makers.



An exciting new 
choice.

We know what we are, but know not what we may be. 
These famous words of William Shakespeare highlight 
what The English School of Uzbekistan is bringing to 
Tashkent and offering you and your children this year. We 
believe that a child has the potential to be anything they 
dream of, and should be given the opportunity to try new 
things and fulfil their potential, in whatever area that may 
be.



Students at ESU Junior School have the chance to excel 
academically, through the vigour of the International 
Baccalaureate Primary Years Programme philosophy that 
underpins how our experienced IB teachers facilitate 
inquiry-based learning. Our complex Programme of Inquiry 
helps students to develop important knowledge, skills and 
conceptual understandings, all linked to real-world 
contexts that are relevant to life growing up in Tashkent, in 
Central Asia, and in the wider world.

Alongside a foundation for academic excellence, every student has the chance to 
develop new and existing passion and interest in languages, arts, culture and 
sports. ESU provides opportunities to participate in a variety of sports in both 
internal and external settings, as well as opportunities to develop artistic creativity 
in music, dance and dramatic arts on the stage.



Every ESU student is treated and valued as the unique individual they are, with 
their own individual needs as young learners identified and supported, and their 
own individual talents and abilities nurtured.



We hope that you will take this opportunity to join us at The English School of 
Uzbekistan – an exciting new choice for your child’s education and their future.

Head of School

Connor

Vinnicombe



British-style

Internationally-minded
Education in English

International 
Baccalaureate
We are recognised as a candidate 
school for the IB Primary Years 
Programme (PYP)

British Style
Our curriculum is guided by the 

English National Curriculum and we 
follow the standards for British 

Schools Overseas (BSO)

International Staff
A diverse team of experienced international 
educators and school leaders

Language of Instruction
All subjects are taught in English, with 

Uzbek and Russian languages also taught 
at every age level



British-style

Internationally-minded
Education in English

Facilities
Modern facilities supporting the 
broad curriculum, with dedicated 
spaces for sports, languages and 
the arts

Cultural Diversity
We appreciate and celebrate the 

diverse cultures represented in 
our school community

Tailored approach
With small class sizes, every individual 
child is given the support they need to 
achieve their potential

Value for Money
We offer the best value tuition fees in 

Tashkent for genuine international-standard 
education



CURRICULUM OVERVIEW

Our curriculum follows much of the content of the English National Curriculum which is 
taught through an inquiry-based transdisciplinary learning approach by our experiences 
IB-trained teachers.



The academic leadership team has worked together for a number of years implementing 
the IB PYP at ESU’s long-established sister school, The English School of Mongolia.



Students at ESU learn through inquiry, applying their learning to real-world contexts that 
are relevant to them.



The curriculum respects and celebrates Uzbek culture, through Language and the Arts.



The rigorous academic programme includes English, Maths, Science, Health, Physical 
Education, Visual Arts, Music and Dance, as well as both Uzbek and Russian langages.



The curriculum is supported by distinctly British features such as Form Tutors, Assemblies 
and a House System.

ACADEMICS AND LEARNING
In line with the International Baccalaureate (IB) Primary Years Programme (PYP) 
framework, our teaching is underpinned by the Programme of Inquiry (POI) which runs 
throughout the whole academic year, split into six separate units. The units are guided by 
the following transdisciplinary themes:

Who we are

Where we are in place and time

How we express ourselves

How the world works

How we organise ourselves

Sharing the planet



We cultivate a sense of curiosity in our students, encouraging them to ask questions, 
explore, and actively engage with the world around them. Our students develop strong 
research skills and a love for learning that extends beyond the classroom, enabling them to 
become independent inquirers.

INQUIRERS

At ESU, we ensure our students gain a deep understanding of a broad range of disciplines. 
They are encouraged to explore global concepts and ideas, connecting them to local and 
personal contexts, which helps them to develop a well-rounded perspective and become 
knowledgeable about the world.

KNOWLEDGEABLE

Critical thinking is central to our curriculum. We encourage our students to approach 
challenges with creativity and reasoned analysis, making ethical decisions that reflect their 
understanding of complex issues. This develops their ability to think independently and 
collaboratively.

THINKERS

Effective communication is a key skill in our interconnected world. We teach our students to 
express themselves confidently in multiple languages and through various modes of 
communication. They learn to listen thoughtfully and engage in respectful dialogue, 
ensuring their voices contribute meaningfully to global conversations.

COMMUNICATORS

The English School of Uzbekistan is a Candidate School* for the IBPYP. This school is pursuing authorization as an IB World School. 
These are schools that share a common philosophy—a commitment to high quality, challenging,


international education that The English School of Uzbekistan believes is important for our students.

*Only schools authorized by the IB Organization can offer any of its four academic programmes: the Primary Years Programme (PYP), the 
Middle Years Programme (MYP), the Diploma Programme, or the Career-related


Programme (CP). Candidate status gives no guarantee that authorization will be granted. For further information about the IB and its 
programmes, visit www.ibo.org.



We foster an appreciation for diverse perspectives and cultures, encouraging our students 
to be open-minded and empathetic. By understanding and respecting different viewpoints, 
they learn to approach the world with a broader perspective and a sense of shared 
humanity.

OPEN-MINDED

Caring for others and the world around us is a fundamental value at ESU. We teach our 
students the importance of empathy, compassion, and kindness, encouraging them to act in 
ways that positively impact their communities and the environment.

CARING

We encourage our students to embrace new challenges and opportunities with confidence 
and determination. By stepping outside their comfort zones and taking calculated risks, they 
learn to adapt to change and overcome obstacles, growing into resilient and courageous 
individuals.

RISK-TAKERS

At ESU, we believe in nurturing the whole child. We encourage our students to find balance 
in their intellectual, physical, and emotional well-being, helping them to achieve personal 
harmony and a sustainable lifestyle.

BALANCED

Self-reflection is a crucial part of the learning process. We teach our students to thoughtfully 
consider their experiences, strengths, and areas for improvement. This reflective practice 
helps them to grow continuously and to set meaningful goals for their personal and 
academic journeys.

These IB PYP core values are embedded in every aspect of life at ESU Primary School. 
They guide our mission to develop compassionate, knowledgeable, and reflective young 
people who are prepared to contribute positively to the world as active and caring global 
citizens.

REFLECTIVE

Integrity and fairness are at the heart of our community. Our students learn to act with 
honesty and respect, taking responsibility for their actions. By embracing these principles, 
they grow into principled individuals who are committed to making ethical choices in their 
lives.

PRINCIPLED



We provide a focused support system for every student's academic and personal 
growth.



Teaching Assistants, fluent in Russian and Uzbek, bridge communication between Form 
Tutors and parents, ensuring clarity and understanding.



Academic Leadership features Year-Level Coordinators and the Head of Junior School, 
all contributing to a nurturing educational environment.



Specialised Services, including access to our school doctor and psychologist, offer 
comprehensive physical and mental health support.



The safety and security of our students are paramount. Our Safeguarding Policy 
follows international best-practices for supporting students and keeping them safe.



We also have a stringent Health and Safety Policy which meets British School standards. 
This is upheld by our operations and dedicated security team.


STUDENT SUPPORT



INTERNATIONAL ACCREDITATION 
AND AFFILIATIONS

As a proud sister school of The English School of Mongolia, The English School of 
Uzbekistan (ESU) is dedicated to upholding the highest standards of international 
education. We are making applications for several prestigious accreditations and 
affiliations.

Additionally, these candidacy statuses reflect our commitment to providing an 
exceptional education that meets globally recognized standards. 



We are confident in our journey towards achieving full accreditation, further enhancing 
our educational offerings and recognising our dedication to excellence.

We are a member of the Caucasus and Central Asia Association of IB World Schools 
(CCAAIBWS). 



LEADERSHIP TEAM

Connor Vinnicombe
Head of ESU
Mr Connor is a passionate and dedicated educational leader. 
Before moving to Uzbekistan he spent the last 6 years leading 
the Junior School at ESU's sister school, The English School of 
Mongolia (ESM), with over 550 students. He has experience of 
leading the implementation of the IB PYP and successful 
inspections by international accreditation agencies including 
BSO (UK Government). He leads by the philosophy that every 
child must be given the opportunity to shine in their own unique 
way.

Clayton Gray
Head of Year 5

Mr Clayton has been teaching internationally for over 17 
years, with experience in educating children from 

kindergarten to pre-university level. He has a particular 
passion for primary years, assisting younger students in 

developing a desire for their education and personal 
growth, believing that a classroom should be a safe space 

for students to express their individuality and nurture 
respect for those around them.

Tarryn Gray
Head of Year 3

Ms Tarryn brings to ESU a wealth of global teaching 
experience spanning South Africa, South Korea, the United 
Arab Emirates, and Mongolia, which has helped her to 
evolve into a global citizen with a profound multicultural 
understanding. She excels in creating a nurturing 
classroom environment where students feel safe to explore 
and express their personal cultures while gaining deeper 
insights into the world around them.



Viktor Astakhov
Head of Year 1

Mr Viktor has 10 years of international teaching 
experience in both public and private schools. Viktor 

believes in the power of personalised instruction, tailoring 
lesson plans to meet the diverse needs of his students, 

utilising hands-on activities, interactive discussions, and 
various teaching methods, inspiring curiosity and 
developing critical thinking skills in his classroom.

Nurulain Hassan
Deputy Head of School - Head of Year 2
Ms Ain brings over 12 years of global teaching experience in 
leadership roles across Malaysia, Singapore, Mongolia, and 
Uzbekistan. Her pedagogical approach has been refined 
through adaptation to diverse educational systems, and 
her expertise in fostering academic and emotional student 
growth makes her a valuable member of the ESU team.

LEADERSHIP TEAM



ACADEMIC CALENDAR
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ОСНОВНАЯ ЦЕЛЬ ШКОЛЫ

Английская школа Узбекистана нацелена на предоставление 
высококачественного образования, поддерживающего 

культурные и личные ценности.



ESU обеспечивает такую учебную обстановку, где сильные 
стороны каждого ученика распознаются, поддерживаются и 

поощряются.



Студенты ESU — это люди, которые учатся всю жизнь, имеют 
международный взгляд, придерживаются принципов и 

сбалансированного мышления, интересуются окружающим 
миром и готовы стать будущими лидерами изменений в 

Узбекистане.



Захватывающий 
новый выбор.

4oМы знаем, кто мы такие, но не знаем, кем можем стать. 

Эти знаменитые слова Уильяма Шекспира подчеркивают 
то, что ESU привносит в Ташкент и предлагает вам и 
вашим детям в этом году. Мы считаем, что каждый 
ребенок способен на всё, о чем мечтает, и должен иметь 
возможность исследовать новое и раскрывать свой 
потенциал в любых направлениях.



Ученики ESU Junior School имеют шанс преуспеть в 
учебе благодаря динамике философии программы 
Международного бакалавриата для начальных классов, 
которая является основой для работы наших опытных 
учителей IB в области исследовательского обучения. 
Наша сложная Программа исследования помогает 
учащимся развивать ключевые знания, навыки и 
концептуальные осознания, все из которых связаны с 
реальными контекстами, актуальными для жизни в 
Ташкенте, Центральной Азии и во всем мире.

В дополнение к созданию фундамента для академического успеха, каждый ученик 
имеет шанс развивать новые и уже существующие увлечения и интересы в 
области языков, искусств, культуры и спорта. ESU предлагает возможности для 
участия в разнообразных спортивных мероприятиях как в школьной, так и во 
внешней среде, а также для развития художественного творчества в музыке, 
танцах и театре.



Каждый ученик ESU рассматривается и ценится как уникальная личность, чьи 
индивидуальные потребности выявляются и поддерживаются, а также чьи таланты 
и способности развиваются.



Мы надеемся, что вы воспользуетесь этой возможностью и станете частью ESU — 
увлекательном новом варианте для образования вашего ребенка и его будущего.

Директор 
Школы

Connor

Vinnicombe



Образование в британском стиле

С международным мышлением
На Английском языке

Международный 
бакалавриат (IB)

Мы официально признаны школой-
кандидатом на участие в Программе 
начальных лет (PYP) Международного 
бакалавриата

Британский стиль

Наша учебная программа основана 
на Национальной учебной 

программе Англии, и мы следуем 
стандартам британских школ за 

рубежом (BSO).

Международный 
преподавательский состав

Разнообразная команда опытных 
международных педагогов и 
руководителей школы.

Язык обучения

Все предметы преподаются на английском 
языке, а узбекский и русский языки также 

изучаются на всех возрастных уровнях.



Культурное разнообразие
Мы ценим и празднуем 
многообразие культур, 

представленных в нашем 
школьном сообществе

Соотношение цены и качества
Мы предлагаем лучшее соотношение 

стоимости обучения и качества 
международного образования в 

Ташкенте

Инфраструктура
Современная инфраструктура, 
поддерживающая широкую 
учебную программу, с отдельными 
пространствами для занятий 
спортом, языками и искусством

Индивидуальный подход
Благодаря небольшим классам каждый 
ребёнок получает необходимую 
поддержку для раскрытия своего 
потенциала

Образование в британском стиле

С международным мышлением
На Английском языке



ОБЗОР УЧЕБНОГО ПЛАНА

Наша учебная программа во многом соответствует содержанию Национальной 
учебной программы Англии и преподаётся опытными преподавателями с 
подготовкой по программе IB, используя подход исследовательского 
междисциплинарного обучения.

Академическая команда руководителей уже несколько лет успешно внедряет 
программу IB PYP в давно зарекомендовавшей себя сестринской школе ESU — 
English School of Mongolia.

Ученики ESU учатся через исследование, применяя полученные знания к 
реальным жизненным ситуациям, которые имеют для них значение.

Учебная программа уважает и воспевает узбекскую культуру через предметы 
языков и искусства.

Тщательно разработанная академическая программа включает английский язык, 
математику, естественные науки, здоровье, физическую культуру, изобразительное 
искусство, музыку и танцы, а также изучение узбекского и русского языков.

Учебная программа дополнена характерными британскими элементами, такими как 
классные руководители (Form Tutors), общешкольные собрания (Assemblies) и 
система домов (House System).

АКАДЕМИЧЕСКИЕ ДИСЦИПЛИНЫ И 
ОБУЧЕНИЕ
В соответствии с рамками Международной программы начальных лет (IB PYP), наше 
обучение базируется на Программе исследовательских блоков (Programme of 
Inquiry, POI), которая реализуется на протяжении всего учебного года и делится на 
шесть отдельных блоков. Эти блоки построены вокруг следующих 
трансдисциплинарных тем:

Кто мы есть

Где мы находимся во времени и пространстве

Как мы выражаем себя

Как устроен мир

Как мы организуемся

Делиться планетой



Мы развиваем у наших учеников любознательность, поощряя их задавать вопросы, 
исследовать и активно взаимодействовать с окружающим миром. Наши ученики 
приобретают сильные исследовательские навыки и любовь к учёбе, выходящую за 
пределы класса, что помогает им становиться независимыми исследователями.

ИССЛЕДОВАТЕЛИ

В ESU мы обеспечиваем глубокое понимание широкого круга дисциплин. Ученики 
поощряются исследовать глобальные концепции и идеи, связывая их с местными и 
личными контекстами, что помогает им сформировать всесторонний взгляд и стать 
знающими о мире.

ЗНАТОКИ

Критическое мышление является центральным элементом нашей учебной программы. 
Мы поощряем учеников подходить к вызовам с творчеством и логическим анализом, 
принимая этические решения, отражающие понимание сложных вопросов. Это 
развивает их способность мыслить самостоятельно и работать в команде.

МЫСЛИТЕЛИ

Мы развиваем уважение к разнообразию взглядов и культур, поощряя наших 
учеников быть открытыми и эмпатичными. Понимая и уважая разные точки зрения, 
они учатся смотреть на мир шире и чувствовать общечеловеческую связь.

ОТКРЫТЫЕ

English School of Uzbekistan является школой-кандидатом* на программу IB PYP. Эта школа стремится получить аккредитацию 
как Международная школа IB. Такие школы разделяют общую философию — приверженность высококачественному, сложному 
и международному образованию, которое English School of Uzbekistan считает важным для своих учеников.

*Только школы, аккредитованные Организацией Международного бакалавриата (IB), имеют право предлагать одну из четырёх 
её академических программ: Программу начальных лет (PYP), Программу средних лет (MYP), Дипломную программу или 
Программу, связанную с профессиональной деятельностью (CP). Статус кандидата не гарантирует получения аккредитации. Для 
получения дополнительной информации о Международном бакалавриате и его программах посетите www.ibo.org.

http://www.ibo.org


Забота о других и окружающем мире — фундаментальная ценность в ESU. Мы учим 
детей важности эмпатии, сострадания и доброты, побуждая их действовать так, чтобы 
положительно влиять на свои сообщества и окружающую среду.

ЗАБОТЛИВЫЕ

Мы поддерживаем стремление наших учеников принимать новые вызовы и 
возможности с уверенностью и решимостью. Выходя из зоны комфорта и принимая 
обдуманные риски, они учатся адаптироваться к изменениям и преодолевать 
трудности, становясь стойкими и смелыми личностями.

РИСКОВЫЕ

В ESU мы верим в воспитание целостной личности. Мы поощряем учеников находить 
баланс в интеллектуальном, физическом и эмоциональном развитии, помогая им 
достигать личной гармонии и устойчивого образа жизни.

СБАЛАНСИРОВАННЫЕ

Эффективное общение — ключевой навык в нашем взаимосвязанном мире. Мы учим 
учеников уверенно выражать свои мысли на нескольких языках и через различные 
формы коммуникации. Они учатся внимательно слушать и вести уважительный диалог, 
чтобы их голос имел значимое влияние в глобальных дискуссиях.

КОММУНИКАТОРЫ

Самоанализ — важная часть учебного процесса. Мы учим учеников осознанно 
оценивать свои переживания, сильные стороны и области для улучшения. Эта 
практика помогает им постоянно расти и ставить значимые цели в учебе и жизни. 
Эти ценности IB PYP пронизывают каждый аспект жизни младшей школы ESU. Они 
направляют наши усилия по воспитанию сострадательных, знающих и 
рефлексирующих молодых людей, готовых внести позитивный вклад в мир как 
активные и заботливые граждане планеты.

РЕФЛЕКТИВНЫЕ

Честность и справедливость лежат в основе нашего сообщества. Наши ученики 
учатся действовать честно и с уважением, принимая ответственность за свои 
поступки. Придерживаясь этих принципов, они становятся принципиальными 
личностями, стремящимися принимать этичные решения в жизни.

ПРИНЦИПИАЛЬНЫЕ



Мы обеспечиваем целенаправленную систему поддержки для академического и 
личностного роста каждого ученика.



Помощники преподавателей, свободно владеющие русским и узбекским языками, 
служат связующим звеном между классными руководителями и родителями, 
обеспечивая ясность и взаимопонимание.



Академическое руководство представлено координаторами по уровням обучения 
и заведующим младшей школы, которые создают благоприятную образовательную 
среду.



Специализированные службы, включая доступ к школьному врачу и психологу, 
предоставляют комплексную поддержку физического и психического здоровья.

Безопасность наших учеников — первоочередной приоритет.



Наша политика по обеспечению защиты соответствует международным лучшим 
практикам по поддержке и безопасности учащихся.



Также у нас действует строгая политика охраны труда и техники безопасности, 
соответствующая стандартам британских школ, которая поддерживается нашей 
операционной и специализированной службой безопасности.

ПОДДЕРЖКА УЧЕНИКОВ



МЕЖДУНАРОДНАЯ АККРЕДИТАЦИЯ 
И ПАРТНЕРСТВА

Будучи гордой сестринской школой The English School of Mongolia, The English 
School of Uzbekistan (ESU) стремится поддерживать самые высокие стандарты 
международного образования. Мы подаем заявки на получение нескольких 
престижных аккредитаций и вступление в партнерские организации.

Статус кандидата отражает нашу приверженность обеспечению выдающегося 
образования, соответствующего мировым стандартам.



Мы уверены в нашем пути к получению полной аккредитации, что позволит ещё 
больше повысить качество нашего образовательного процесса и подтвердить 
нашу преданность стремлению к совершенству.

Мы являемся членом Ассоциации школ IB Кавказа и Центральной Азии 
(CCAAIBWS).



Коннор Винникомб
Заведующий ESU
Мистер Коннор — страстный и преданный своему делу 
образовательный лидер. До переезда в Узбекистан он 
шесть лет руководил младшей школой в сестринской школе 
ESU — The English School of Mongolia (ESM), в которой 
обучается более 550 учеников. Имеет опыт внедрения 
программы IB PYP и успешного прохождения инспекций 
международных аккредитационных организаций, включая 
BSO (правительство Великобритании). Руководствуется 
философией, что каждый ребёнок должен получить 
возможность раскрыть свои уникальные таланты.

Клейтон Грей
Руководитель 5-го класса

Мистер Клейтон преподаёт на международном уровне более 
17 лет, имея опыт работы с детьми от детского сада до 
предуниверситетского уровня. Он особенно увлечён 

начальной школой, помогая младшим ученикам развить 
интерес к учёбе и личностному росту. Верит, что класс должен 

быть безопасным пространством для самовыражения и 
воспитания уважения к окружающим.

Таррин Грей
Руководитель 3-го класса

Мисс Таррин приносит в ESU богатый международный опыт 
преподавания, полученный в Южной Африке, Южной Корее, 
ОАЭ и Монголии. Это помогло ей стать глобальным 
гражданином с глубоким межкультурным пониманием. Она 
создаёт в классе атмосферу поддержки, где ученики чувствуют 
себя в безопасности, чтобы исследовать и выражать свою 
культуру, одновременно расширяя знания о мире вокруг них.

Руководящая команда



Виктор Астахов
Руководитель 1-го класса

Мистер Виктор имеет 10 лет международного опыта 
преподавания в государственных и частных школах. Он верит 

в силу персонализированного обучения, адаптируя планы 
уроков под разнообразные потребности учеников, используя 

практические занятия, интерактивные обсуждения и 
различные методы преподавания. Это вдохновляет 

любознательность и развивает критическое мышление в 
классе.

Нурулайн Хассан
Заместитель директора  - Руководитель 2-го 
класса

Мисс Айн обладает более чем 12-летним международным 
педагогическим опытом на руководящих должностях в 
Малайзии, Сингапуре, Монголии и Узбекистане. Её 
педагогический подход сформирован адаптацией к разным 
образовательным системам, а её опыт в поддержке 
академического и эмоционального роста учеников делает её 
ценным членом команды ESU.

Руководящая команда



Академический календарь
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